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 الملخص:
 ةحيظيم هعلاكحها الدنام ةهيعلة الثاىوىة المرذلة ظلتة لدى الصائد الشخطية ىهط جوضيد إلى الدراشة هدفث
 جم ظالتاى،( 210) نو الدراشة عيية جكوىث ذيخ الحرليلي، الوضفي الميهج اشحخدام جم الأهداف هلحرليق الذات،

 أىهاط ةهلياس المحهثلة الدراشة أدهات عليهم ظتلث هالإىصاىي، العلهي الفرعيو كلا نو عشوائية ةعرىلة اخحيارهم
 .التاذخ اعداد الذات جيظيم هنلياس ،(2013) زرهال ةو اعداد نو الشخطية

 هو الدنام ةهيعلة الثاىوىة المرذلة ظلتة لدى الصائد الشخطية ىهط أن أههها حاء ىحائج عدة إلى الدراشة فحوضلث
 على العلتة درحات ةيو علاكة جوحد أىه هجتيو نرجفعاى، العلتة لدى الذات جيظيم نصحوى أن جتيو كها ،"أ" اليهط

 في ىصهم" أ" لليهط الميل أن ةهعيى نوحتة العلاكة هحاءت الذات، جيظيم على هدرحاجهم الشخطية أىهاط نلياس
 هالحرجيب الدراشي هالحرطيل الفرع لمحغيرات جعزى الذات جيظيم في فرهق جوحد لا أىه هاجضد الذات، جيظيم جعزىز

 .ةييها هالحفاعل الولادو

 طلبة المرحلة الثانوية. –تنظيم الذات  –أنماط الشخصية   كلمات مفتاحية:  

Personality patterns (A - B) and its relation to self - regulation among secondary stage students 
in Dammam 

Abstract: 
The aim of the study was to clarify the personality pattern among the secondary school 
students in Dammam and in abrief the self-analysis. To achieve the objectives of the study, 
210 students were randomly chosen from both the scientific and human sections, The tools of 
the study were applied to them by the measure of personality patterns prepared by Ben 
Zeroual (2013) and the self-regulation scale prepared by the researcher. 
 
The study found that the result level of self-regulation among students is high, and that there 
is a relationship between the grades of students on the scale of personality patterns and 
degrees of self-regulation, and came The relationship is positive in the sense that the tendency 
of type "A" contributes to the strengthening of self-organization, and it became clear that 
there are no differences in self-organization due to the variables of the branch and the 
educational achievement and birth order and interaction between them. 

Keywords: Personality patterns - Self organization - Secondary Stage students. 
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